

manipulos portantes nunc in cœlis coronati vobiscum in terris congaudetis.

Vitis illa celtica adhuc agrestis ex radice naturali sacerdotes suos maximo honore prosequatur Palmes christi effecta fructus amplioris honoris sacerdotibus ejus afferebat. Ista vitis in hoc quasi Novo Mundo duos palmites producebat unum Gallicum, alterum vero Hybernicum Providentia divina illos ad veram religionem disseminandam diverse disponebat.

Unus per persecutiones pro vera fide heroïce toleratas exercitatus est. Alter zelo flagrante animarum ethuicorum in his terris olim degentium motu divino inflammatus : ambo tamen catholicæ fidei tenacissimi et Sanctæ Sedi addictissimi fuerunt.

Dominium Canadense totum magno gaudio exultat, ob hunc insignum honorem illi a Summo Pontifice Collatum.

---

Très Révérend et Illustre Ablégat,

Je vous prie d'exprimer à Sa Sainteté Léon XIII, le Pasteur Suprême non moins distingué par sa science que par sa prudence, mes plus sincères remerciements pour le grand honneur qu'il m'a conféré en me choisissant pour représenter sa personne sacrée et imposer à notre très révérend et bien aimé frère, l'Archevêque de Québec, les insignes de la grande dignité du Cardinalat.

De plus vous voudrez bien dire à Sa Sainteté que son génie étonnant, qui lui fait diriger avec tant de sûreté la barque sacrée du bienheureux Pierre à travers les écueils de la mer agitée de ce monde, l'a fait l'égal de